



## **The role of parliaments in the management of water resources: PACE colloquy in Madrid**

Strasbourg, 04.09.2008 – A colloquy on the theme "The role of parliaments in the management of water resources", organised by the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) Environment Committee, will be opened in Madrid by the President of the Assembly, Lluís Maria de Puig, on Monday 8 September 2008.

Some 50 participants will analyse in particular the water management in agricultural development in the Mediterranean region and the problems of urban water management. The stakes of the Fifth World Water Forum, to be held in Istanbul in March 2009, will also be discussed during an exchange of views.

The colloquy should provide elements to Bernard Marquet (Monaco, ALDE) for the preparation of a report on "Water: a strategic issue for the Mediterranean Basin", which will be presented to PACE in 2009.

**The colloquy, which will take place from 9.30 am to 13.00 pm in the *Sala de Columnas* of the Congress of Deputies, is open to the press.**

The next day, Tuesday 9 September, participants will travel to Zaragoza to visit the Expo 2008 on the theme "Water and Sustainable Development". On this occasion, they will meet the town's mayor, Juan Alberto Belloch.

**Contact: Francesc Ferrer**, Communication Unit of PACE, port. +33 630 496 822, [francesc.ferrer@coe.int](mailto:francesc.ferrer@coe.int)

## **Le rôle des parlements dans la gestion des ressources en eau : colloque de l'APCE à Madrid**

Strasbourg, 04.09.2008 – Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), Lluís Maria de Puig, ouvrira à Madrid, le lundi 8 septembre 2008, le colloque organisé par la Commission de l'environnement de l'APCE sur le thème « Le rôle des parlements dans la gestion des ressources en eau ».

Les quelque 50 participants analyseront notamment la gestion de l'eau dans le développement agricole de la région méditerranéenne et la problématique de la gestion de l'eau urbaine. Les enjeux du Ve Forum Mondial sur l'eau, qui se tiendra à Istanbul en mars 2009, feront également l'objet d'un échange de vues.

Le colloque doit apporter des éléments à Bernard Marquet (Monaco, ADLE) pour la préparation d'un rapport sur « L'eau : un enjeu stratégique pour le Bassin Méditerranéen », qui sera présenté à l'APCE en 2009.

**Le colloque, qui se tiendra de 9h30 à 13h00 dans la *Sala de Columnas* du Congrès des Députés, est ouvert à la presse.**

Le lendemain, mardi 9 septembre, les participants se rendront à Saragosse pour visiter l'Expo 2008 sur le thème « L'Eau et le développement durable ». A cette occasion, ils rencontreront le maire de la ville, Juan Alberto Belloch.

**Contact : Francesc Ferrer**, Unité de communication de l'APCE, port. +33 630 496 822, [francesc.ferrer@coe.int](mailto:francesc.ferrer@coe.int)